
 
 

Zápis z jednání kolegia ředitele ÚVT   
  

11.03.2024 
 
 
Přítomni (fyzicky nebo MS Teams): Mysliveček, Přibyla, Plesník, Pernica, Matyska, Jakubička, 
Drašar, Rusňák (zástup za Tovarňáka), Konečná  
 
 
Omluveni: Tovarňák  
 
  
Informace od ředitele ÚVT  
 

 Informace o výhružném mailu, který neznámý odesílatel zaslal v pondělí ráno na adresy 
několika univerzit v ČR. Výhružný mail nebyl policií vyhodnocen jako akutní ohrožení 
bezpečnosti na VVŠ. Policie intenzivně pátrá po autorovi. PČR bude provádět v okolí 
fakult MU zvýšený dohled uniformovanými složkami. Prosíme o zvýšenou ostražitost. 
Přiložen je pro zajímavost scénář krizové komunikace v případě pocitu přímého ohrožení. 
Pro zaměstnance i studenty je klíčové volat rovnou 158. Policie pak zajistí, dle 
vyhodnocení situace, informování příslušných osob na MU.  

 ESF+: Změna rozhodnutí ze strany RMU – ÚVT bude přiřazeno 20 mil Kč, v tomto 
rozsahu je tedy potřeba naplánovat ESF+. Řeší nadále Jakubička, Mysliveček  

 Výkop projektu Green Deal, kterým je podpořeno téma Udržitelný rozvoj  
 4.4. se uskuteční zasedání Vědecké Rady. Pozvánky byly členům VV rozeslány.   
 Rada pro IT se uskuteční 24.4. - ředitele zastoupí T. Plesník  

  
 
Informace od divizních 
 
Strategie a rozvoj  

 Příprava rozšíření služby cPannel – nová architektura, přípravy, nové licence, chceme 
vytvořit robustnější systém s HA, proběhla schůzka s Přf, zvažují řadu svých serverů 
přemigrovat do cPanel. 

 Řeší se krizová aplikace dle požadavků RMU a policie. 
 Posun služby MATOMO – větší poptávka, vytvoření služby, příprava architektury s AIS.  
 Proběhla schůzka s Dolphin Consulting – nabídka na implementaci na MU ohledně 

prvního use case s AI (smlouvy), vyjednávání architektury a ceny i v spolupráci s RMU. 
  
DITI  

 Výpadky na síti minulý týden byly způsobeny dvěma nezávislými problémy. Prvním bylo 
selhání starého switche připojujícího VMware na CPS, tento switch byl vyměněn. Druhým 
problémem bylo nekorektní chování dvou dalších prvků v datacentrech, jehož příčinu se 
nepodařilo odhalit. Tyto prvky budou restartovány 11.3. večer s možným dopadem na 
služby, které jsou tímto připojeny.  

  
DIS 

 AI a zmíněná nabídka Dolphin (F. Janovič) – seznámení Právního odboru s návrhem; 
bude následovat hledání technického řešení načítání obsahu smluv.  

 Služba MATOMO a Power BI – proběhla schůzka ohledně odpovědnosti za službu a 
možností dalšího provozu (migrace z cPanelu) či využití existující infrastruktury pro datové 
sklady.   



  

 Probíhá příprava plánu na obnovu hardwarového a softwarového vybavení potřebného 
pro provoz Magionu a INETu po zprovoznění nového EPIS v produkčním prostředí.   

 Byl připraven nový výstup (Power BI) pro ekonomický odbor – report neidentifikovaných 
plateb.  

  
PED  

 Rozpočet – do středy 13.3. je třeba odevzdat na RMU rozpočet  
 Do 31.3. je třeba vyplnit vnitřní kontrolní systém  

Úkol pro vedoucí divizí – dodat do příštího kolegia témata   
o Cílem je identifikovat oblasti, které považují vedoucí za smysluplné a zkontrolovat, 

zda procesy / aktivity na ÚVT běží korektním způsobem  
 Majetek – co se týče nové aplikace na evidenci majetku, tak ladíme komunikaci, během 

tohoto týdne bude vyřešeno.  
 ŘSD – minulý týden proběhla schůzka s ředitelem ŘSD.  Na konci dubna nám končí 

smlouva, dojde k úpravě textace rámcové smlouvy, která už by měla být uzavřena na 
dobu neurčitou.  Mají zájem o pokrytí celé trasy až do objektu Šumavská Tower.   

  
HR 

 Výměna zaměstnaneckých karet na ÚVT, ke které došlo z důvodu kyberbezpečnostního 
útoku, je téměř u konce.  

 MU musí vytvořit nový GEP (gender equality plan) na období 2025-2028. Každé HS musí 
vytvořit závěrečnou zprávu a vyhodnocení GEP v období 2022-2024. K tomu bude třeba  
i nějaký plošný sběr dat napříč ÚVT. Závěrečná zpráva se má odevzdat během 7-8/2024. 
Garantem za ÚVT je Jana Veselá.   

 Hodnocení zaměstnanců – příprava workshopu pro manažery, vykopnutí okolo 12.4.  
  
CERIT SC   

 5.3. zasedala rada pro velké výzkumné infrastruktury na Ministerstvu školství. Příprava 
hodnocení velkých výzkumných infrastruktur napříč MU – ve 2. pol. r. 2025. Očekávání 
navýšení rozpočtů o 10 %.  

 Informační webový seminář pro pracovníky EOSC – představení projektu NRP   
 Příprava NRP – finalizace   

  
DKSD  

 Problémy se sítí – výpadek DNS minulý čtvrtek – opraveno  
 Zkušební phishingová kampaň na jednom HS na MU – nachytalo se 35 % zaměstnanců, 

přestože šlo o opakovaný test.  
  
DITS 

 Jednání na RMU společně s M. Laštovičkou k podávání trestích oznámení za MU, jakožto 
reakce na výhrůžné příspěvky na sociálních sítích a nevhodné maily – vytvořen proces 
pro sběr podkladů a jejich posouzení. CSIRT-MU zajistí přípravu postupů pro zajištění 
metadat k nevhodným příspěvkům pro správce profilů na soc. sítích. Do procesu zapojena 
nová pozice krizového manažera – dočasně zastává ředitel Majnuš.  

 Společně s M. Jakubičkou schůzka s RMU k aplikaci MUNI pomáhá – představen způsob 
efektivního provozu systému do budoucna, na RMU přijato pozitivně.  

 Postupně dochází ke sběru požadavků na systém Perun za celou oblast IT infrastruktury 
– seznam prioritních potřeb, které budeme diskutovat. Byla představena Roadmapa AAI 
2024 – P. Velan přítomen. V pátek proběhne další představení společně pro vedení 
CESNET a ÚVT.  

 Změny v rámci DITS od 1.4.  
o Novým vedoucím CSS týmu byl na základě výběrového řízení vybrán B. Regner 



  

o Tým CSS se spojuje s týmem M365 a přesunuje se na DITI  
 Změny v rámci DKSD od 1.4.  

o vytvoření nového oddělení – Analýza kyberbezpečnostních dat/Cybersecurity 
Data Analytics – vedoucí M. Čermák  

 Postupné předávání agend v rámci SD, CPS a ITSM na T. Plesníka a A. Kolovratníka   
 Postupné zprovozňování zaměstnaneckého tisku za pomoci SafeQ 6:  

o řešení implementačních problémů s tiskem na Mac OS X,  
o od 1.3. běží na DITS (objeveny problémy u Mac),  
o od 1.4. plánován tisk na všech součástech ÚVT (potřeba vyřešit problémy s Mac 

a automatické plnění identit z Peruna),  
o po nasbírání zkušeností dále pak distribuovat pro celou MU 

 Proběhla schůzka a konzultace k re-listingu bezpečnostního týmu Master DC – na oplátku 
nabídnuta možnost konzultací v oblastech datových úložišť, virtualizace load balancingu, 
web/server hostingu a dalších.  

 V pátek proběhla schůzka s JAMU – požadavek na zajištění služby MKB a provedení 
auditu M365, aktuálně příprava memoranda o spolupráci a NDA.  

  
Různé:  
 
Organizační řád – ředitel vysvětlil připomínkovací proces  

A. Draft OŘ zaslán členům kolegia dne 12.3.   
B. Termín na připomínky do 25.3 ráno 
C. Každý má právo sdílet dokument dále dle svého uvážení za těchto podmínek  

a. Musí jít o jeho kopii dokumentu  
b. Takto získané připomínky musí věcně sám zhodnotit a pokud je bere za 

své, tak vložit do společného dokumentu  
D. Od každého ředitele dle jmenné konvence nového OŘ se očekává zejména pečlivá 

revize popisu kompetencí jemu svěřených.  
  
Úkol pro vedoucí divizí – zaslat připomínky nejpozději do 25.3. ráno  
  
Následovat bude vypořádání připomínek v rámci ÚVT, následně diskuse s Vedením MU a další 
formální kroky. Cílem je mít finální verzi podepsanou panem rektorem do 30.4 tak, aby  
v květnu a červnu byl prostor na technické zapracování změn (do systémů, smluv, ...)  
 
 
 
 
 
Zapsala: Ludmila Konečná  
  
 
Schválil: Jan Mysliveček, ředitel ÚVT MU     


		2024-03-14T16:14:56+0100




